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A ON HEM DE DIRIGIR-NOS? 

 
 

Benvolguts germans: 
 
Tenim com a objectiu diocesà créixer com a Església que surt a anunciar l’Evangeli. Anem insistint en la 
necessitat de posar-nos en sortida. Però, en sortida, cap a on? A on hem de dirigir-nos? Podem formular 
la pregunta d’una altra manera: en què ha de gastar l’Església les seves energies i esforços? Quin ha de 
ser el camp preferent de la seva acció pastoral? 
 
Per a contestar a aquesta pregunta el primer que hem de fer és mirar a Jesús i deixar-nos interrogar 
per la seva vida. Per descomptat, Jesús no va ser una persona “de despatx”, sinó un caminant, un 
predicador itinerant que recorria pobles i llogarets anunciant el Regne de Déu. Ensenyava al carrer i en 
la sinagoga, a les cases i en el camp, a la muntanya i en el llac. Es dirigia a la gent senzilla del seu poble. 
Molts d’ells, per la seva professió, les seves actituds o les seves malalties, se situaven al marge de la 
societat i eren tinguts per persones incapaces d’entendre el que és la religió. Jesús es va dirigir sempre 
a la cerca de l’ovella perduda, del fill que ha marxat de casa, de qui ha estat exclòs dels cercles 
religiosos. 
 
Podem fixar-nos també en la conducta de sant Pau, qui se sent apòstol, enviat per Déu. Pau sent una 
ànsia immensa per anunciar l’evangeli a tots, però especialment als no jueus. Serà un viatger 
incansable, que desitja portar a totes les ciutats la Bona Notícia, sense importar-li les incomoditats, la 
persecució i la presó. Moltes vegades els seus plans queden interromputs perquè el que li importa és 
obeir a l’Esperit, que li demana anar a Jerusalem on li esperen les cadenes (Fets 20. 22-24) o passar a 
Macedònia per a predicar l’Evangeli (Fets 16, 9). Quan va arribar a Atenes, es va presentar a l’Areòpag 
per a parlar de la resurrecció de Crist a aquells pagans. 
 
Tinc la sensació que les nostres comunitats i parròquies dediquen molt de temps a si mateixes, a cuidar 
als seus membres, però han perdut la capacitat de sortir a predicar al publicà o la prostituta, com va 
fer Jesús, o de presentar-se com Pau a l’Areòpag sense por a la burla dels savis. Sant Joan Pau II 
convidava a l’Església a buscar nous areòpags en els quals ha de ser proclamat l’Evangeli. Benet XVI 
usava la suggeridora imatge ”d’atri dels gentils”. El Papa Francesc ens parla de sortir a les perifèries 
(tant físiques com existencials). Amb totes aquestes imatges ens conviden a ser una Església que 
segueix els passos del Mestre i es posa en camí per a portar a tots els homes la bona nova de Jesucrist. 
 
Seguir l’estil de Jesús exigirà que abandonem la comoditat dels despatxos i les sagristies, dels grups 
càlids que s’autoalimenten, per a posar-nos en camí per a buscar a l’home perdut, sortir a la 
intempè rie per a trobar-nos amb la humanitat ferida, que espera un Salvador. No podem dedi car-
nos només a cuidar les 99 ovelles, sinó que els nostres esforços han de dirigir-se a buscar aquella que 
s’ha esgarriat i que necessita al seu pastor 
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